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1.  Gezien de huidige financiële situatie van de gemeente niet verstandiger om de 

doelstellingen en ambities bij te stellen en naar achteren te schuiven? 

 

antwoord  Het uitvoeringsprogramma bevat een begroting op pagina 48.  

Gezien de financiële situatie waarin de meeste Westfriese gemeenten zich bevinden 

hebben we keuzes moeten maken.   

Daarmee presenteren de Westfriese gemeenten een beperkte begroting die ons wel in 

staat stelt aan de slag te gaan met het uitvoeren van dit regionale programma. Voor de 

gemeente Medemblik hebben we aangegeven waar we de kosten uit dekken. We vinden 

het niet verantwoord om doelstellingen en ambitie bij te stellen. We willen onze 

gemeente leefbaar houden voor onszelf en voor onze kinderen. 

 

2. Hoe gaat de gemeente al deze plannen uitvoeren als er geen ruimte meer is op het 

energienet? 

Antwoord In bepaalde gebieden in onze gemeente is inderdaad sprake van beperkte ruimte op het 

energienetwerk van Liander. In bepaalde gebieden is er sprake van dat er geen extra 

teruglevering plaats kan vinden. Liander doet er alles aan om dit de komende jaren op 

te lossen. 

Onderdeel van het uitvoeringsprogramma is dat we met Liander een Energiesysteem 

Actieplan (ESAP) opstellen. Met dit ESAP gaan we samen met Liander in beeld brengen 

welke activiteiten in Westfriesland impact krijgt op het energiesysteem. Hierdoor 

krijgen we ook in beeld aan welke knoppen we kunnen draaien.  

Veel activiteiten uit dit uitvoeringsprogramma kunnen onafhankelijk van de krapte op 

het elektriciteitsnet doorgang vinden. 

 

3. Wat als de doelen van het uitvoeringsprogramma 2022-2025 niet gehaald worden? 



 

 

Antwoord We zijn blij met dit uitvoeringsprogramma, het is een eerste stap naar een 

energieneutraal Westfriesland. De Westfriese gemeenten gaan deze regelmatig 

actualiseren. Bijsturing doen gemeenten bij de periodieke actualisatie. Dit doen we 

voor wat betreft de activiteiten die we samen met de samenwerkingspartners 

uitvoeren. Maar ook wat betreft de benodigde inzet van capaciteit en middelen. 

Mochten deze onvoldoende beschikbaar zijn dan betekent het ook een bijstelling van de 

ambitie energieneutraal Westfriesland. 

 

4. Hoeveel geld investeert gemeente Medemblik in Zonnecoöperatie West-Friesland? 

Antwoord We investeren geen geld in de Zonnecoöperatie Westfriesland. Wanneer de 

Zonnecoöperatie activiteiten onderneemt in onze gemeente dan vragen zij een bijdrage 

in de kosten. U kunt daarbij denken aan het realiseren van een postcoderoos. 

We dragen echter niet bij in de kosten van de realisatie van de Zonneweides in onze 

gemeente.  

 

5. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘Programma Nieuwe Energie’? 

Antwoord Deze kosten staan op P.M. Dit geldt ook voor de bijdrage van de gemeente Medemblik in 

dit programma. 

6. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘Verkenning platform ondersteuning 

uitvoering duurzaam wonen’? 

Antwoord De kosten ramen de Westfriese gemeenten op € 30.000,-. De kosten worden via de 

verdeelsleutel over de Westfriese gemeenten verdeeld. Voor de gemeente Medemblik 

komt deze uit op ongeveer 21%. Voor de ‘Verkenning platform ondersteuning uitvoering 

duurzaam wonen’ komt dit uit op € 6.300,-. 

 

7. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘Verkenning regionaal energiebedrijf’? 

Antwoord De kosten ramen we voor de Westfriese gemeenten op € 35.000,-. De kosten worden via 

de verdeelsleutel over de Westfriese gemeenten verdeeld. Voor de gemeente 

Medemblik komt deze uit op ongeveer 21%. Voor de verkenning regionaal energiebedrijf 

komt dit uit op € 7.350,-.  

 

8. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘de klantreis naar energieneutraal’? 

Antwoord De kosten ramen de Westfriese gemeenten op € 10.000,-. De kosten worden via de 

verdeelsleutel over de Westfriese gemeenten verdeeld. Voor de gemeente Medemblik 

komt deze uit op ongeveer 21%. Voor de klantreis naar energieneutraal komt dit uit op 

€ 2.100,-. 

 



 

 

9. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘Kennisuitwisseling warmtetransitie’? 

Antwoord De kosten ramen we voor de Westfriese gemeenten op € 15.000,-. De kosten worden via 

de verdeelsleutel over de Westfriese gemeenten verdeeld. Voor de gemeente 

Medemblik komt deze uit op ongeveer 21%. Voor de Kennisuitwisseling warmtetransitie 

komt dit uit op € 3.150,-. 

 

10. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik bij ‘Routekaart voor aardgasvrije 

scholen’? 

Antwoord De kosten ramen we voor de Westfriese gemeenten op € 5.000,-. De kosten worden via 

de verdeelsleutel over de Westfriese gemeenten verdeeld. Voor de gemeente 

Medemblik komt deze uit op ongeveer 21%. Voor de Routekaart voor aardgasvrije 

scholen komt dit uit op € 1.050,-. 

 

11. Wat zijn de kosten voor gemeente Medemblik als alle openbare verlichting wordt 

omgezet naar LED? 

Antwoord Een deel van de openbare verlichting is in het verleden al vervangen voor LED-

verlichting. We ramen de resterende vervanging op ongeveer € 4,5 mln. In dit bedrag zit 

voor een deel ook de vervanging van masten, die hierdoor vervangen moeten worden. 

De activiteit die de Westfriese gemeenten in het uitvoeringsprogramma benoemen 

betreft het aanvragen van een gezamenlijke aanvraag voor een Europese subsidie. Het 

aanvragen van deze subsidie vraagt inzet van capaciteit die hiervoor beschikbaar is. 

 

   

12. Waar worden de bovenstaande kosten uit gefinancierd? 

Antwoord Het raadsvoorstel geeft aan waaruit we de bijdrage van de gemeente Medemblik in dit 

uitvoeringsprogramma uit dekken. Het betreft hier overigens de zogenaamde out-of-

pocket kosten. We gaan de openbare verlichting pas vervangen wanneer hiervoor 

(subsidie)middelen beschikbaar zijn.  

 

13. Indien de vragen 5 tot en met 11 niet beantwoord kunnen worden. Waarom is dit niet 

inzichtelijk? En welke financiële risico’s loopt de gemeente hierdoor? 

Antwoord Zie de antwoorden 5 tot en met 11. 

14. Bij het regionaalisolatieprogramma wordt alleen gedacht aan collectieve acties. Hoe 

gaat de gemeente waarborgen dat acties daadwerkelijk terecht komen bij de huizen die 

het slecht geïsoleerd zijn? 

 



 

 

Antwoord Na besluitvorming van de Westfriese gemeenten gaan we dit uitvoeringsprogramma 

uitvoeren. Ook met het regionale isolatieprogramma gaan we dan pas aan de slag. De 

gemeenten kijken daarbij hoe huiseigenaren bereikt worden die een slechte 

energieprestatie hebben. 

 

Overigens reserveert het (demissionaire) kabinet 514 miljoen euro voor een Nationaal 

Isolatieprogramma. Dit meldde het kabinet op Prinsjesdag. In dit programma wordt 

speciaal aandacht gevestigd op isolatie bij woningen met een slechte energieprestatie. 

Zowel koop- als huurwoningen gaan hiervan profiteren. De precieze invulling van het 

programma is echter nog niet bekend. De Westfriese gemeenten maken hier graag 

gebruik van. 

 

15. Hoe verloopt het participatie proces? 

Antwoord Het uitvoeringsprogramma stelden de Westfriese gemeenten op in samenwerking met 

vertegenwoordigers uit de vier sectoren. We hebben geen specifiek participatietraject 

uitgevoerd.  

Voor de concretisering van de zoekgebieden voeren de Westfriese gemeenten wel een 

participatietraject uit. Hiermee starten we dit jaar. Dit moet ook resulteren in een 

Westfries kader voor duurzame energieopwekking op land. 

Daarnaast voeren we op dit moment een participatietraject uit in onze eigen gemeente. 

Deze gaat over een aardgasvrije gemeente. In de actieve informatie van deze maand 

vindt u hierover een update. 

 

16. Hoeveel deelauto’s komen in de gemeente Medemblik?  

a. Wat zijn de kosten hiervan? 

Antwoord Op dit moment zijn we in overleg met de Zonnecoöperatie Westfriesland en een 

enthousiaste inwoner over een deelautoproject in de kern Wognum. Ook de dorpsraad 

van Wognum is betrokken én enthousiast.  

Daarbij zijn op dit moment 3 plekken in beeld. Per plek kunnen op termijn 2 deelauto’s 

worden geplaatst. Dit is een eerste start. We hopen natuurlijk op meer initiatieven in 

onze gemeente.  

 

Als het project slaagt draagt de gemeente bij in de kosten. Per plek, met 2 deelauto’s 

gaat het om een bijdrage van afgerond € 2.650,-. 

 

17. Waarom kan het ‘Duurzaam Ondernemersloket’ niet aan de markt overgelaten worden? 

Er zijn in deze branche veel bedrijven actief? 

Antwoord De Westfriese gemeenten dragen samen met de provincie Noord-Holland bij in de 

kosten van dit Duurzaam Ondernemersloket. Dit doen gemeenten en provincie omdat 

het loket staat voor onafhankelijk advies. We horen van ondernemers dat zij dit een 

belangrijke voorwaarde vinden. Het klopt dat er veel bedrijven actief zijn, velen zijn 

echter niet onafhankelijk in hun advies. Die willen ook hun eigen product verkopen.  



 

 

 

18. Niet alle projecten worden tussentijds evaluatie waarom niet? 

Antwoord Alle activiteiten gaan we op termijn evalueren. Voor een aantal projecten geldt dat we 

hier al eerder mee starten. Dit geldt bijvoorbeeld voor de activiteiten Circulair 

Westfriesland en het Duurzaam Ondernemersloket. Deze gaan we eind volgend jaar 

evalueren. Daarmee gaan we kijken in hoeverre deze activiteiten een succes zijn, en 

een vervolg verdienen na 2022. 

 

19. Voor de organisatie en uitvoering van het uitvoeringsprogramma is voor 2022 € 302.500,- 

en voor 2023 € 132.500,- nodig. Dit gaat alleen om de uitvoering van onderzoeken of 

verkenningen. Wanneer krijgt de gemeenteraad de kosten per project? Is het dan nog 

mogelijk om bij te sturen? 

 

Antwoord Het betreft hier een totaal van de in het uitvoeringsprogramma opgenomen activiteiten. 

Het raadsvoorstel geeft aan hoeveel de gemeente Medemblik bijdraagt in dit 

uitvoeringsprogramma. En, waar we dit uit kunnen dekken. 

 

20. Waarom is communicatie een PM post? 

Antwoord Gezien de financiële situatie waarin de meeste Westfriese gemeenten zich bevinden 

hebben we keuzes moeten maken. Dit is ook de reden dat we communicatie op P.M. 

ramen. We proberen dit zo goed mogelijk binnen de bestaande middelen te realiseren. 

 

21. Wordt erbij het programma nieuwe energie gekeken naar kernenergie of andere 

innovatieve energiebronnen zoals Thorium? Zo nee waarom niet? 

Antwoord Nee, hier gaat de lokale overheid niet over.  

22. Als huiseigenaren niet van aardgas af willen. Welke stappen bent u van plan te maken? 

Antwoord We willen huiseigenaren stimuleren om hun woning zoveel mogelijk te verduurzamen. 

Dit door de woning te isoleren of om zonnepanelen te leggen op het dak. Deze altijd 

goed maatregelen zijn altijd goed om te treffen door huiseigenaren. Deze maatregelen 

verdienen zich in een aantal jaren terug. Ook vergroten ze het wooncomfort. Ook 

sorteert de eigenaar op deze manier alvast voor op aardgasvrij wonen.  

Voorbeelden waarmee we huiseigenaren stimuleren zijn onafhankelijk advies. Maar ook 

collectieve inkoopacties. We dwingen huiseigenaren met andere woorden niets af. 

  

 

 


